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Welkom / doel bijeenkomst
De heer Oolhorst heet de aanwezigen welkom en legt het doel van de bijeenkomst uit.
Enerzijds het bijpraten over de stand van zaken rondom de Woningbouwstrategie 
(presentatie door J. Knoop) en anderzijds het peilen van het gevoelen van de aanwezigen 
rondom de mogelijke gevolgen van de coronacrisis voor de woningbouw (toelichting door A. 
Burger).
Een kort (hoofdlijnen) verslag van de bijeenkomst, alsmede de presentatie zullen aan de 
aanwezigen worden toegezonden met het verzoek om waar gewenst binnen anderhalve 
week nog een aanvullende reactie te geven.

Presentatie stand van zaken Woningbouwstrategie
In de presentatie wordt stilgestaan bij het ‘waarom een woningbouwstrategie’ (Toekomstvisie 
Oosterhout 2030: ikv economische ontwikkeling nodig aantrekken jongeren / jonge gezinnen), 
wat moet de strategie opleveren (inzicht in voor wie, wat en waar bouwen we), de gehouden 
onderzoeken en uitkomsten daarvan (‘meten is weten’) en een aantal bestuurlijke 
vraagstellingen die richting moeten gaan geven aan de inhoud van het strategie document.
De bedoeling is om het document door de raad te laten vaststellen in september 2020. Indien 
gewenst zal tussentijds de Klankbordgroep nog om advies worden gevraagd.

Het woningbouwstrategiedocument moet een bondig document worden dat richting geeft aan 
de bestuurlijk, politieke uitgangspunten / vraagstellingen met daarbij een ‘routekaart’ langs 
welke weg we deze ambitie denken te gaan bereiken. Het wordt een dynamisch document 
dat – waar nodig / gewenst – snel en adequaat aangepast kan worden mede op basis van 
nieuwe maatschappelijke ontwikkelingen en inzichten op het gebied van wonen.

De volgende bestuurlijke vraagstellingen worden aan de orde gesteld.

Stabilisatie of groeien in inwonersaantal? :
Het college kiest nadrukkelijk voor groei in inwonersaantal door meer woningen te gaan 
bouwen dan het huidig jaarlijks gemiddelde van ongeveer 240 woningen per jaar. Deze groei 
is niet alleen nodig voor de bevolkingsopbouw maar ook voor de economische groei van de 
gemeente en de voorzieningen in de gemeente.

De aanwezigen onderschrijven in de basis het uitgangspunt van het college. Hierbij worden 
de volgende opmerkingen / aandachtspunten gevraagd:
 Groei in aantal woningen is niet altijd / niet per definitie een groei in inwoners 

(gemiddelde huishoudens samenstelling wordt nog steeds kleiner)
 Als groei nodig is voor de economische ontwikkeling van Oosterhout omschrijf dan 

helderder welke economische ontwikkeling dit is en welke bevolkingsgroep hier voor 
nodig is.

 De druk op de huidige woningmarkt is al groot met een tekort in bepaalde segmenten. 
Om aan deze vraag te kunnen voldoen zijn al meer woningen nodig. Dit betekent dat bij 
het aantrekken van nieuwe doelgroepen van buitenaf je nog beter in beeld moet hebben 
welke doelgroepen dat dan zijn en wat doorstroming vanuit de bestaande voorraad voor 
impuls kan leveren.



Woningbouw: binnenstedelijk of uitbreiden?
Het college kiest nadrukkelijk voor uitbreiden (met name voor grondgebonden woningen) als 
aanvulling op inbreiden. Uitbreiding biedt kansen om complexere binnenstedelijke 
ontwikkelingen mede financieel mogelijk te maken. Bij inbreiding nog meer dan nu aansluiten 
bij wijkgericht werken (wat heeft die wijk nodig).
De aanwezigen vinden het een verstandige keuze van het college om naast inbreiding toch 
zeker ook de mogelijkheden van uitbreiding te benutten. Dit zeker in relatie tot andere 
opgaven zoals duurzaamheid en klimaat. Ook biedt het de mogelijkheid ons binnen de 
(woon)regio beter te positioneren. Door uit te gaan van een meer wijkgerichte aanpak 
ontstaat de mogelijkheid voor meer diversiteit in woningen en bevolkingssamenstelling in de 
wijken. Daarnaast kansen om de mogelijkheden van het ‘omkatten’ van de bestaande 
voorraad te bezien en b.v. ook bespreekbaar te maken met de corporatie.

Voldoen de bestaande plannen aan de gewenste ontwikkeling?
Het college stelt vast dat vanuit de ‘opdracht’ van de Toekomstvisie er vooral aandacht moet 
zijn voor het toevoegen van woningen voor jongeren / jonge gezinnen. Dit betekent 
grondgebonden woningen in het goedkope en middel dure huur/koopsegment. In de 
bestaande plannen zitten relatief veel appartementen. Mogelijkheden tot aan passen 
bestaande plannen bezien en meer aandacht voor randvoorwaarden vooraf.
De volgende opmerkingen worden hierbij gemaakt:
 Blijf aandacht houden voor de kwaliteit van wonen in de diverse wijken. Geen eenzijdig 

maar divers samengestelde wijken qua woningen (type, prijsklassen) en 
bewoners/doelgroepen

 Door corona crisis zal wellicht de vraag naar (goedkopere) huurwoningen toenemen. 
Veroorzaakt door economische crisis en werkeloosheid. Er zijn nu al lange wachttijden 
voor woningzoekenden in het sociale huurwoningen segment. Deze wachttijden moeten 
niet verder gaan oplopen. Thuisvester zoekt al naar mogelijkheden om de voorraad meer 
flexibel in te zetten.

 Het voorzieningenniveau moet aansluiten bij groei van het aantal woningen en de aan te 
trekken / te behouden doelgroepen.

 Houd flexibiliteit en realisme in getallen/aantallen en beleid(suitgangspunten)

Passieve of actieve rol gemeente?
Het college zet in op een actievere rol van de gemeente zowel bij de sturing van het 
kwalitatieve bouwprogramma (voorwaarden aan de voorkant meegeven), als op (mogelijke) 
verwerving van gronden/gebouwen.is bereid om samen met ontwikkelaars winsten/verliezen 
te nemen door samen te ontwikkelen.
De aanwezigen ondersteunen een sterkere regie en sturende rol van de gemeente op de 
woningmarkt (nieuwbouw segment). In samenspraak met marktpartijen zoeken naar de 
gewenste oplossingsrichtingen. Voorwaarden/uitgangspunten van de gemeente mogen 
sturend zijn, maar wel flexibiliteit en maatwerk mogelijk houden.

Traditioneel of innovatief bouwen?
Het college constateert dat de traditionele bouw voldoet aan de vraag van het overgrote deel 
van de markt. De uitdagingen moeten we zoeken in het meer en meer toevoegen van nieuwe 
bouwvormen (snel te bouwen, flexibel aan te passen in toekomst, duurzaam/circulair). Binnen 
de bestaande bouw: omkatten woningen/gebouwen voor meer bewoners van tijdelijke en/of 
permanente huisvesting van diverse doelgroepen).
Aangegeven wordt dat met traditioneel bouwen inderdaad nieets mis is. Zoek wel 
onderscheid in bouwvormen/-typen en probeer andere doelgroepen aan te trekken. Leg 
nieuwbouwplannen anders voor aan de omgeving / nieuwe bewoners en laat ze meer 
meedenken. Sta open voor innovatie en ga kleinschalig experimenteren zoals nu met de twee 
pilots ‘innovatief bouwen’ aan de Van Duivenvoordestraat en de Riegorslocatie. Leer van de 
uitkomsten en verwerk deze in nieuwe toekomstige plannen
Voor wat betreft tijdelijke, vernieuwende huisvestingsvormen zijn er nog wel beperkingen in 
het kader van het Bouwbesluit dan wel financiën. Maak deze waar nodig zichtbaar en 
bespreekbaar.



Beleid voor specifieke doelgroepen?
Een woning moet in de basis door diverse doelgroepen bewoont kunnen worden. Kijkend 
naar de Toekomstvisie is de inzet van het college er met name op gericht om jongeren / jonge 
gezinnen aan te trekken. Waar specifiek doelgroepen beleid nodig is, zal dit worden ingezet.
Aandacht wordt gevraagd voor het meer ‘levensloopbestendig (ver)bouwen’ waarmee je de 
mogelijkheden voor huisvesting van diverse doelgroepen in de toekomst al beter borgt. Stem 
ook goed af met andere beleidsvelden (denk aan de WMO) dat mogelijkheden qua 
huisvesting ook in lijn liggen met de uitgangspunten van andere beleidsvelden.

In te zetten instrumenten?
Dit onderdeel vormt het sluitstuk van de keuzen van de strategie en is daarom nog niet 
concreet uitgewerkt op dit moment. Wel wordt een onderscheid gemaakt tussen generieke 
(Oosterhout brede) instrumenten en de inzet van instrumenten op meer wijkgericht niveau.
De aanwezigen onderschrijven de keuze voor Oosterhout brede en wijkgerichte inzet.

Vervolgproces
Streven is om de raad in september 2020 het strategiedocument met routekaart te laten 
vaststellen. Hierbij wordt ook inzicht gegeven in de keuzen van de plannen/initiatieven die de 
komende tijd opgepakt / gerealiseerd kunnen worden. Vervolgens vindt de verdere 
implementatie plaats en jaarlijks een voortgangsrapportage / evaluatie richting de raad met 
waar nodig voorstellen tot bijstelling.


